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(afbud), Arne Rask (afbud), Birte Jakobsen, Marianne Kirch-

hoff 

 

 
Referat 

 

1. Velkomst ved formanden 

Hans bød velkommen. 

 

 

2. Godkendelse og prioritering af dagsordenen 

Godkendt med bemærkning om, at dagsorden til dialogmøde med  

udvalget skal drøftes. Punktet synlighed skal altid være på  

dagsordenen. 

 

 

3. Meddelelser fra Formanden, næstformanden/medlemmerne 

Judith har efter aftale med Hans meldt sig til en konference om  

plejeboliger, friplejehjem, indretning mv. Judith melder tilbage til  

Seniorrådet fra konferencen. 

 

Den 7. marts er der temadag i Danske Ældreråd samt valg til be- 

styrelsen i Danske Ældreråd. Hans og Judith deltager.  

 

Hans har haft en dialog med udvalgsformand Lars Carstensen om  

tilfredsheds-/brugerundersøgelsen og bestyrelser på plejehjem. 

Seniorrådet er ambitiøse omkring bestyrelserne. De har også talt  

om produktionskøkkenet på Lillevang. Hans har også haft en dia- 

log med næstformand Lene Bang om de samme emner. 

 

Judith og Marianne sagde, at i ”Kend din kommune” er data om 

vedligeholdende træning og forebyggelse ikke med i år. Det er ær-

gerligt, at man så ikke på den måde kan følge udviklingen. 
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4. Kommunaldirektør Nicolai Kragh Petersen, velfærdsdirektør 

Karen Nørskov Toke og Annelia deltager kl.10.00 

Nicolai indledte med at takke for invitationen, og der var en præ- 

sentationsrunde. Karen oplyste, at det var hendes 4. dag i Furesø.  

Hun kommer fra en stilling som konstitueret direktør for Sundheds- 

og Omsorgsforvaltningen i Københavns Kommune. 

 

Hans sagde, at Seniorrådet er maksimalt samarbejdsorienteret og  

har høringsret i alle forhold, der angår de ældre borgere. Seniorrå- 

det vil gerne inddrages og bidrage, inden tingene skal besluttes. 

 

Seniorrådet udarbejder oplæg på diverse områder. Seniorrådet er 

ambitiøse ift. bestyrelser på plejehjem og mener, at plejehjemsbe-

styrelsen skal have reel indflydelse – også hvad angår ansættelse 

af ledere vel vidende, at vi ikke er den ansættende myndighed. 

Adspurgt oplyste Hans, at Seniorrådets mærkesager er sundheds- 

klynger, plejehjem og normeringer – prioritering af ældreområdet. 

Med det stigende antal ældre i kommunen kan normeringerne ikke  

blive ved med at være så lave. 

 

Seniorrådet følger også ventelistestatistikkerne til plejeboliger.  

Man er i gang med byggeriet på Lillevang, og nu skal der lukkes  

plejehjemspladser. Der er en nedgang i plejehjemspladser på  

landsplan set i forhold til antallet af ældre med behovet. 

 

Nicolai og Karen tilkendegav ønsker om samarbejde og dialog.  

Karen stiller sig til rådighed for en evt. drøftelse af sundhedsklyn- 

ger. 

 

Judith sagde, at Seniorrådet godt ved, at det ikke skal komme til  

forvaltningen med sager, der vedrører politik. Seniorrådet får  

mere ud af at blive inddraget ind i et konstruktivt samarbejde, in- 

den sagerne forelægges politikerne. 

 

Ift. brugerundersøgelsen mener Seniorrådet, at den bedste me- 

tode er en kombination af dialog, interviews og spørgeskema. 

Politisk ønskede man en spørgeskemaundersøgelse og var op- 

mærksom på. at den kunne have mangler. Der skal efterfølgende  

dialog til. Der var et godt indledende samarbejde, og det skal vi  

holde fast i. Spørgeskemaundersøgelsen er 1. skridt til af få af- 

dækket pårørendes oplevelser. Processen er startet. 

 

Judith sagde, at Seniorrådet gerne vil tages alvorligt og samar- 

bejde. Et højt informationsniveau er rigtigt vigtigt. Hans supplerede  

med, at mange i Seniorrådet har en sundhedsfaglig baggrund, og  
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at Seniorrådet jævnligt fremlægger egne oplæg til aktuelle emner. 

 

Nicolai foreslog, at man evaluerer samarbejdet om et år. Vi  

ser ind i en tid, hvor vi som samfund har nogle udviklinger og  

mange tendenser, hvor der er brug for at finde nye veje og nye  

løsninger til hvordan gør vi det klogt og værdigt. Det skal ske i  

dialog og åbenhed. 

 

 

5. Dorte Borup Jørgensen fra Det Danske Madhus deltager kl. 

11.30 og orienterer om virksomhedens produktion og kvalitet 

m.m. 

Det Danske Madhus laver mad til hjemmeboende borgere i Fu-

resø. Gennemsnitsalderen er 86,1 år for kvinder og 84,7 år for 

mænd. De har 147 kunder i alt i kommunen. Det Danske Madhus 

laver mad fra bunden. De leverer til borgerne en gang om ugen. 

De modtager få klager. Klagerne registreres. Dorte tilbød, at Seni-

orrådet kan smage maden og kan rette henvendelser om yderli-

gere data. Dortes gennemgang og materiale omdeles til medlem-

merne. 

 

 

6. Seniorrådets økonomi  

v/Birte  

Birte orienterede. 

Der udbetales tilskud til kontorhold. 

 

 

7. Høringssvar 

Seniorrådet afgiver ikke høringssvar. 

Det af Solveig udarbejdede høringssvar vedr. ændringer i lokalpla-

nen for Stiagergrunden er afsendt. 

 

 

8. Kommende punkter  

• Diskussion som forberedelse til dialogmødet med ÆSU 

• OBS: SR drøftede Mariannes notat vedr.  arbejdsgruppen 

om plejehjems foreløbige arbejde. For at SR kan komme 

videre opfordrer SR gruppen til at arbejdet færdiggøres så-

ledes, at det kan diskuteres på det kommende møde i april 

måned 

• Afrapportering fra arbejdsgruppen om plejehjem 

• Moviaaftaler, Lillevang 
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• Tilbagemelding fra repræsentantskabsmødet den 3.- 4. 

maj. 

 

 

9. Drøftelse af dagsorden til dialogmødet med ÆSU den 12. april 

Dagsordenen blev drøftet. Udkast sendes rundt til medlem- 

merne. 

 

 

10. Lukket punkt 

 

 

11. Eventuelt 

Der afholdes den 21. marts møde med forvaltningen om oplæg til 

plejehjemsbestyrelser. Hans og Judith er inviteret. Da Hans ikke 

kan deltage, vil han bede Jens om at deltage i stedet for. 
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